

تخرج أ. د. علي حسين ادحيه من قسم علوم الحياة (كلية التربية للعلوم الصرفة-ابن الهيثم/جامعة بغداد) عام 1979 وعين في نفس الكلية معيداً لأنه كان من بين العشرة الأوائل في الكلية. وفي أواخر عام 1985، حصل على منحة دكتوراه للدراسة في المملكة المتحدة، وفي عام 1990، حصل على درجة الدكتوراه في علم الوراثة المناعية من قسم الوراثة البشرية (جامعة نيوكاسل أبون تاين). عاد إلى العراق عام 1990 حيث عمل تدريسياً في كلية التربية للعلوم الصرفة ابن الهيثم. وفي عام 2022 انتقل إلى وحدة البحوث البيولوجية للمناطق الحارة (كلية العلوم/جامعة بغداد) ليعمل هناك تدريسياً وباحثاً، واستمر في العمل هناك حتى تقاعده في 1 تموز 2024. شملت مسيرته العلمية التدريس وإجراء البحوث وأشراف على طلبة للدراسات العليا. حيث نشر 90 بحثاً في مجلات علمية مصنفة ضمن المستويات العالمية الرصينة وأشرف على أكثر من 90 طالب ماجستير ودكتوراه. إضافة إلى ذلك، ساهم كعضو هيئة استشارية ومحرراً للعديد من المجلات العلمية العراقية، وكان آخرها منصبه كرئيس تحرير للمجلة العراقية للعلوم. كما كان الدكتور علي ادحيه مقيماً علمياً لأكثر من 30 مجلة علمية عالمية.

Professor Dr. Ali H. Ad'hiah graduated from the Department of Biology (College of Education for Pure Science-Ibn Al-Haitham/University of Baghdad) in 1979 and was appointed in the same college as a laboratory assistant because he was among the top ten in the college. In late 1985, he was awarded a Ph.D. scholarship to study in the UK, and in 1990, he obtained a Ph.D. in Immunogenetics from the Department of Human Genetics (University of Newcastle upon Tyne). He returned to Iraq in 1990, where he worked as a lecturer at the College of Education for Pure Science-Ibn Al-Haitham. In 2022, he moved to the Tropical Biological Research Unit (College of Science/University of Baghdad) to work there as a lecturer and researcher, and he continued to work there until his retirement on July 1, 2024. His scientific career included teaching, conducting research, and supervising postgraduate students. He published 90 research papers in scientific journals and supervised more than 90 M.Sc. and Ph.D. students. In addition, he

contributed as an advisory board member and editor to many Iraqi scientific journals, the most recent of which was his position as Editor-in-Chief of the Iraqi Journal of Science. Dr. Ali Ad'hiah was also a scientific reviewer for more than 30 international scientific journals.

